
 

 

 

ZÁPIS 

z 4. zasedání Studentské rady Univerzity Pardubice v r. 2024, 

konaného dne 22. dubna 2024 od 17:00 hybridní formou v zasedací místnosti SRUPa 

 

 

Přítomni: Fišera Tomáš, Chrastina Tomáš, Lavrenčíková Jindra, Leinweber Petr, Mrázková 

Soňa, Nevyhoštěná Marie, Vrubel Štěpán 

Hosté: prof. Ing. Libor Čapek, Ph.D. (rektor), Tošnar Patrik (ESN) 

 

 

Program zasedání:  

1. Zahájení  

2. Schválení programu zasedání  

3. Informace z činnosti předsednictva SRUPa  

4. Diskuze s rektorem o rozpočtu  

5. Debata o působení SRUPa navenek  

6. Uzavřená debata nad materiály na zasedání AS UPCE 23. 4. 2024  

7. Různé 

 

 

BOD 1: Zahájení 

Předseda SRUPa Štěpán Vrubel přivítal přítomné členy a hosty. Zasedání bylo zahájeno                      

za přítomnosti 7 členů SRUPa a dvou hostů. 

 

 

BOD 2: Schválení programu zasedání 

Původní program zasedání byl doplněn (volba místopředsedy pro propagaci a vnější vztahy)               

a pořadí jednotlivých bodů pozměněno. Následně proběhlo hlasování o programu zasedání 

s upraveným zněním. 

 

Hlasování bylo provedeno elektronicky. 

 

Výsledek hlasování: 7 PRO – 0 PROTI – 0 SE ZDRŽEL. 

Program zasedání v upraveném znění byl schválen. 

 

 

BOD 3: Informace z činnosti předsednictva SRUPa  

Štěpán Vrubel a Jindra Lavrenčíková informovali o průběhu Konference akademických 

senátorek a senátorů, která se konala 19. dubna 2024 na Západočeské univerzitě v Plzni. 

Představeno bylo několik panelů: kvalita na VŠ, AI na VŠ, udržitelný rozvoj vysokých škol, 

univerzitní sport, spolupráce univerzit s regiony a aliance univerzit.   



 

 

 

Diskuzi o kvalitě výuky na VŠ byl přítomen předseda NAÚ Robert Plaga a apeloval,                          

aby se studenti po zveřejnění výzvy zapojili do hodnocení oborů v co nejvyšším počtu. 

V panelu, který se týkal umělé inteligence v akademickém prostředí, zazněla skutečnost,                     

že se využití AI nevyhneme, AI se stane součástí psaní studentských prací a měla by být 

vnímána a využívána jako nástroj. Rektor UPCE zmínil, že využije-li někdo AI jako nástroj dat 

a bude-li správně citovat zdroje, nenastane přílišný problém. Opačný stav nastane, pokud AI                  

za někoho napíše závěrečnou práci (citace vs. plagiát). V takovém případě by se jednalo o 

podvod, který bude tak či tak odhalen. Dnes vše kontroluje software (zejména v AJ) a je otázkou 

času, kdy bude vyvinut i pro ČJ.  

 

Jindra Lavrenčíková představila plánovaný projekt budoucí spolupráce pardubicko-hradecké 

spolupráce, tzn. spolupráce studentských zástupců UPCE a UHK (reprezentantů jednotlivých 

univerzit v SK RVŠ, akademických senátorů a členů studentských rad), který bude                               

po 4. zasedání SRUPa představen studentským zástupcům z UHK. Skupiny by se ideálně 

scházely 1x za semestr a v pořadatelství by se jednotlivé univerzity střídaly. O první 

pořadatelství požádají hradecké kolegy studenti z UPCE. Úvodní zasedání proběhne v podobě 

několika panelů a se závěrečnou diskuzí. Podstatou setkávání je prohloubení vzájemné 

spolupráce, výměna zkušeností a inspirací a rozvoj studentských komunit. Rektorem bylo 

schváleno zapůjčení zázemí v zasedací místnosti budovy rektorátu.  

 

 

BOD 4: Diskuze s rektorem o rozpočtu 

Rektor představil přítomným členům některé části budoucího rozpočtu. Nastane v něm řada 

změn, např. v ukazateli A (posílí se tok těm fakultám, které mají nyní víc studentů, přičemž 

FCHT je v rámci DKRVO vyjmuta, aby se systém nerozpadl). Progresivní změny se snaží 

reagovat na současný vývoj a zároveň udržení vývoje jednotlivých fakult. Pro studenty je 

důležitý ukazatel C, který obsahuje podporu financování stipendií doktorských studijních 

programů. Do loňského roku bylo stipendium automaticky rozdělováno státem, letos stát 

rozdělil finance mezi jednotlivé VŠ, přičemž počet přijímaných studentů závisí na jednotlivých 

univerzitách. Kritériem se pak stane koeficient průměru za posledních pět let (což vzešlo 

z debaty s jednotlivými rektory) a pro UPCE to znamená roky silné. Výzvy rozdělování financí 

jednotlivým fakultám budou ještě diskutovány. Dle zákona by se navýšení doktorského 

stipendia mělo týkat pouze nově nastupujících studentů, rektor chce diskutovat s děkany fakult, 

zda se to bude týkat také již stávajících studentů. Stipendium má představovat 1,2násobek 

minimální mzdy a dle rektora tuto částku v současnosti již pobírá významná část studentů 

(fakulty částku dorovnávají ze specifických výzkumů a projektů, někteří školitelé ale projekty 

nemají a fakulta tak částku financuje z jiných zdrojů). Řešení by mohlo představovat zmenšení 

počtu nově nastoupivších studentů, počet absolventů se tak neomezí, lze předpokládat větší 

aktivitu a zájem o studentské činnosti. Zatím byla s děkany fakult diskutována situace pro rok 

2024, rektor by chtěl pokračovat do tohoto června. Jak rektor dále uvedl, v oblasti 

celouniverzitních útvarů stav úspor a nákladů momentálně není k diskuzi. Finanční výstup                   

na nákladové složce je možné omezit pouze částečně (v jednotkách procent).  



 

 

 

Náklady na celouniverzitní útvary v současné době činí 200 milionů Kč. Pořadí univerzit 

v žebříčku, jak bylo následně uvedeno, je sestavováno podle proměny podílu K v A (v rámci 

segmentu č. 3; UPCE zaujímá 9. místo, což by chtěl rektor změnit). Jedno z řešení by mohlo 

představovat navýšení studijních cest do zahraničí, přičemž fakulta musí zaručit, že studentovi 

budou uznány předměty absolvované během pobytu. Svou roli při rozhodování studenta                        

o výjezdu hrají finanční náklady (např. skandinávské země mají podstatně vyšší náklady                    

na živobytí než jižní Evropa). Kromě mobilit delších než 30 dní jsou nasnadě také mobility 

kratší (BIP, 14 dní v zahraničí a 14 dní online v České republice). Jejich podpora byla 

odsouhlasena děkany jednotlivých fakult na UPCE. Mobility BIP jsou tedy v současnosti                  

na UPCE realizovány a podporovány, i když to pro univerzitu není finančně výhodně a pobyty 

musí být dofinancovávány i z jiných zdrojů.  

 

Budova H bude kvůli rekonstrukci po dobu jednoho roku představovat zázemí pro DFJP. Poté 

nastane diskuze o dalším postupu. Pokud by měla sloužit jako ubytovna, vyžadovalo by to velké 

zásahy do bezpečnosti a bylo by to finančně značně náročné. Příští rok bude navíc probíhat 

rekonstrukce budovy D. Rektor požádal v rámci SRUPa o vytvoření pracovní skupiny, která 

bude mít na starosti jednání s ředitelem SKM ohledně otázky komfortu ubytování studentů.  

 

Členové SRUPa se s rektorem shodli na potřebě vzájemné efektivní komunikace a distribuce 

podstatných informací. Obě strany souhlasily s tím, že jsou mezi studenty opakovaně 

diskutována určitá témata (problematika ubytování, mobilit a kvalita vzdělávání) a je zapotřebí 

jim věnovat pozornost i nadále. 

 

Rektor by rád prohloubil interakci se zahraničními studenty. Nyní se tak děje zejména v rámci 

ESN a jednotlivých předmětů. Do budoucna by chtěl apelovat na fakulty, aby se např. vytvořily 

předměty v AJ, které by absolvovali společně studenti domácí i zahraniční. 

 

 

BOD 5: Volba místopředsedy pro propagaci a vnější vztahy 

Stávající místopředseda pro propagaci a vnější vztahy František Kvapil na svůj post rezignoval. 

Nově byla nominována Soňa Mrázková, která svou nominaci přijala. 

 

Hlasování bylo provedeno elektronicky. 

 

Výsledek hlasování: 7 PRO – 0 PROTI – 0 SE ZDRŽEL. 

Soňa Mrázková byla zvolena novou místopředsedkyní pro propagaci a vnější vztahy. 

 

 

Zasedání opustil Tomáš Fišera. 

 

 

 



 

 

 

BOD 6: Debata o působení SRUPa navenek  

Štěpán Vrubel oznámil, že je připravována akce Kafe se SRUPou. Bude se konat v úterý                    

30. dubna v bistru Laborka. Akce se zaměří na diskuzi se studenty UPCE a bude propagována 

pomocí letáků a na sociálních sítích. Plánovaná témata: problematika ubytování a stravování 

(koleje, menza), podněty pro SRUPa, hodnocení kvality výuky, podíl studentů na univerzitní 

samosprávě, SAKO a aktivity SRUPa. 

 

Zasedání opustil Petr Leinweber. 

 

Patrik Tošnar představil problematiku ESN na UPCE. SRUPa by mohla být nápomocna v rámci 

propojení vzájemných aktivit, komunikaci navenek a komunikaci s rektorátem. To by mohlo 

celkově pomoci ke zlepšení prostředí pro zahraniční studenty. Zdokonalení toku informací                

by bylo rovněž prospěšné i pro mobility obecně, v některých ohledech je totiž jejich propagace 

nedostatečná. Lepší interakce se zahraničními studenty by mohla prospět také odbourání obav 

studentů z odjezdu na Erasmus. 

 

 

BOD 7: Uzavřená debata nad materiály na zasedání AS UPCE 23. 4. 2024  

Proběhla uzavřená diskuze nad materiály na nadcházející zasedání AS UPCE. 

 

 

BOD 8: Různé 

Následovala závěrečná debata. Mezi přítomnými členy proběhla shoda v budoucí propagaci 

činnosti SRUPa pomocí reels, které by mohly oslovit studenty od prvních ročníků bakalářských 

oborů až po doktorandy. Bylo také připomenuto, že ESN se sice zaměřuje na zahraniční 

studenty v rámci programu Erasmus, ale snaží se také vzdělávat vlastní členy,                                       

což by k obdobným krokům mohlo motivovat i členy SRUPa (otázka workshopů a vzájemné 

spolupráce jednotlivých studentských spolků). Soňa Mrázková uvedla, že by dle vzoru skupiny 

SAKO mohla vzniknout také samostatná debatní skupina, resp. diskuzní klub, ve kterém                       

by se studenti UPCE zaměřovali na témata zejména mimo aktivity SAKO a SRUPa. Místo 

budoucích setkání bude ještě diskutováno (např. Titan, Áčko, některá z přednáškových 

místností apod.). 

 

Zasedání bylo následně ukončeno. 

 

 

Zapsala: Mgr. Jindra Lavrenčíková 

 

 

Štěpán Vrubel 

předseda SRUPa 


